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OS i Paris var en 
höjdpunkt och visst 
kommer det att finnas 
kvar länge i minnet. 
Jag hade förmånen att 
på plats få följa och 
möta våra OS-seglare 
som tillsammans som 
ett lag lyckades så bra 
och delade med sig av 
den glädje de kände 
av att få representera 
idrotten segling både 
före, under och efter 
OS. Den glädjen spred 

sig i hela Sverige och som jag hoppas vi tillsammans ska 
ta vara på. Den utvecklar oss alla, seglare, ledare, förening-
ar och klassförbund.
 Det svenska deltagandet i Americas Cup för ungdoms-
laget och damlaget är ett annat exempel på höjdartill-
fällen under året. Prestationer på imponerande hög tek-
nisk nivå och det var möjligt att följa genom  fantastiska 
TV-produktioner. Både seglarnas kompetenser och 
vikten av att ha ett fungerande team med seglare och 
ledare med olika spetskunskaper och den tekniska nivån 
är exempel på hur sporten utvecklats. Men vi ser det 
också en snabb utveckling inom seglingen i som wing-
foil, IQFOiL, eller de IMOCA 60 som flugit fram i drygt 
20 knop på södra halvklotet. Seglingen har tagit flera kliv 
mot att bli en sport som fler kan och vill följa. Vi behöver 
hjälpas åt att ta till vara och fortsätta utveckla detta.
 För att möta den snabba förändringen som sker i 
vår omvärld med ökad konkurrens om vår fritid har vi 
tillsammans med klubbar och klassförbund utvecklat 
förbundet enligt den strategi som lades fast 2021. Vi 
känner oss än mer trygga med vår vision ”Svensk segling 
– tillgänglig för alla” och vår mission ”Tillsammans 
utvecklar vi seglare hela livet”. Inom strategins alla   

fokusområden ser vi utveckling, att verksamheten har 
vuxit och vi har fått ny kunskap. Ett exempel är vår 
utbildningsverksamhet som har utvecklats med nya 
digitala verktyg. Vi har också tagit stora steg för att 
involvera klubbarna mer och med bättre dialog. Syftet 
är att  prioritera åtgärder som stödjer klubbarna i arbetet 
med sin seglingsverksamhet och att detta också sker i 
samverkan mellan klubbarna. 
 Vårt gemensamma ansvar för vår seglingsmiljö har vi 
också tagit vidare under året, från optimist för havet, till 
att under året skapat en grund. Vi ligger långt fram när 
det gäller tankar och implementering av hållbarhetstänk 
i vår idrott oavsett om det är inom ekologisk-, social-, 
eller ekonomisk hållbarhet. Det arbetet måste vi  fortsätta, 
det kommer inte minst kommande generationer att 
ställa krav på. 
 Vi har idag en stark elit i en mängd olika klasser och 
grenar. Mycket välmeriterade och duktiga seglare och 
olika funktionärer både i och utanför landslaget. Initiativ 
som Utvecklingslandslaget, Stockholms Seglarförbunds 
Ungdomsakademi och sprintcuper skapar möjligheter 
för framtiden. Under 2025 ska vi utvärdera hur långt 
vi kommit och samtidigt se över förbundets strategiska 
 inriktning för att fortsätta utveckla svensk segling och 
den fina verksamhet som bedrivs runt om i landet. Jag 
hoppas att vi kan få involvera er alla och att ni vill bidra 
med er kompetens i det arbetet. Tillsammans kan vi 
skapa en fortsatt fin utveckling och byggd en bra rekry-
tering av barn, ungdomar och vuxna till vår fina sport.
 Med den uppmaningen vill jag framföra mitt och 
styrelsens tack till vårt fantastiska kansli, våra ledare, 
föreningar, klassförbund, distriktsseglarförbund, partners 
och inte minst till alla seglare för ett fantastiskt seglarår 
2024. 
 

Olof Granander
Styrelseordförande

Tillsammans skapar vi fortsatt  
fin utveckling
Det var ett häftigt år 2024. Dubbla medaljer på OS, men också  
inom många andra klasser och grenar både hemma och internationellt.  
Något som vi verkligen gläds åt och som sporrar arbetet med att  
utveckla seglingens oändliga möjligheter. Utgångsläget är fantastiskt.  
Vi har bredd-, elit och fritidssegling som kan locka. Vi har olika redskap  
som jolle, kölbåt, flerskrov och bräda. När vi tittar framåt hoppas vi att  
vårt förbund fortsätter att utvecklas.
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 I Seglarförbundets strategi 
mot 2026 har vi fyra foku-
sområden. Här kommer 
några exempel på vad 
som hänt under året inom 
respektive område: 

Klubben i Centrum:
Arbetet med att stödja 
klubbar och klassförbund i 
deras viktiga arbete skapar 
förutsättningar för en 
stabil och växande bas för 
svensk segling. Under året 

har Seglar förbundet bistått med olika initiativ och projekt 
inom ramen för ”Moderna Föreningen”. Vi har sett ett 
litet tapp i antal medlemmar, något som även andra 
idrottsförbund upplever. Men om vi ser till kappsegling 
under 2024, så har lika många seglare tecknat tävlings-
licens och vi ser heller inte någon minskning i antalet 
kappseglingar i Sailarena. Vi fortsätter stötta klubbarna 
och klassför bunden som är navet i seglingsgemenskapen, 
där medlemmar möts, tränar, tävlar och utvecklas hela 
livet.

Kunskapsutveckling:
Ett annat viktigt strategiskt mål är att främja kunskaps-
utveckling inom segling, för både seglare och ledare. 
Genom utbildningar, kurser och workshops har förbundet 
arbetat för att höja kompetensnivån och utveckla ledar-
skapet. Ett viktigt arbete har varit att förbereda övergången 
till vår nya digitala plattform för utbildningar. Den kom-
mer att utvecklas än mer 2025 och skapar möjligheter för 
ett ökat lärande. 

Segling, Hållbarhet och Samhälle:
I det viktiga arbetet med vår hållbara seglingsmiljö har 
vi arbetat fram en hållbarhetsstrategi som beskriver våra 

ekologiska, ekonomiska och sociala mål. Vi fortsätter ta 
kliv framåt i anläggningsfrågan genom projektet Arena 
vattnet där vi även samarbetar med andra vattensport-
idrotter. Ett prioriterat område då allt fler klubbar får 
problem med ytor och byggnader för sin verksamhet när 
kommuner har andra planer för marken. Ett nytt 4-årigt 
drömprojekt med stöd från Postkodlotteriet beviljades 
under året. Projektet drivs tillsammans med SOK, 
Skidförbundet och Fryshuset för att få fler ungdomar in  
i idrotten i idrottssvaga områden. 

Elitsegling i Världsklass:
Satsningen på elitsegling ur ett hållbart perspektiv har 
genomsyrat året. Dels kring återväxten där utvecklings-
landslaget har varit en viktig pusselbit, samt dels vår 
satsning för att skapa en ökad socioekonomisk trygghet 
för elitsatsande seglare. En ytterligare satsning är den 
”Olympiska offensiv” som startat under året där elva unga 
elitseglare, som satsar mot OS 2032, får extra stöd via ett 
samarbete mellan SOK, elitklubbarna GKSS och KSSS, 
samt Seglarförbundet. Men vi kommer sent att glömma 
de fantastiska insatserna landslaget gjorde under OS som 
med två OS-medaljer satte svensk segling på kartan, både 
som en av de mest framgångsrika seglingsnationerna under 
OS och som en av de starkaste svenska  OS-idrotterna. 
Tack till seglare, coacher och resurspersoner för er magiska 
insats!

Sammanfattningsvis står vi starka med en bred verksam-
het. Men det händer mycket i samhället och vi måste 
vara ”på tårna” och navigera bland de möjligheter och 
utmaningar som bjuds. Allt för att skapa bästa tänkbara 
hållbara utveckling för svensk segling.  

Varma seglarhälsningar

Marie Björling Duell
Förbundsdirektör & sportchef
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Svensk segling i rampljuset 
Ett magiskt 2024 har avslutats och vi ser tillbaka på ett år fyllt av  
seglingsupplevelser. Med våra framgångar har seglingen synts i media  
på ett bredare sätt än någon gång förut. Många människor har kommit  
i kontakt med segling via den uppmärksamhet som våra OS-medaljörer  
fick, det svenska deltagandet på Women and Youth America´s Cup och 
inte minst programmet Över Atlanten. I kampanjen ”Från klubb till OS”  
har vi lyft fram det fantastiska jobb som landets klubbar gör och visar hur 
våra OS-seglare börjat sin seglingsresa på en seglarskola någonstans i 
Sverige. Tack alla klubbar som hängde på!
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VÅR VÄRDEGRUND

Glädje &  
gemenskap

Demokrati & 
 delaktighet

Allas rätt 
att vara 

med
Rent spel Ansvars-

tagande
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Vi hjälper
seglare att 
utvecklas
hela livet

VÅR MISSION
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Fokusområden
Klubben i centrum 
Kunskapsutveckling
Segling, hållbarhet och samhälle
Elitseglare i världsklass



8  |  Verksamhetsberättelse 20248  |  Verksamhetsberättelse 2024

E L I T S E G L A R E  I  V Ä R L D S K L A S S

Klubbstöd
Klubbstödsgruppen finns till som inspiration och 
bollplank för alla våra klubbar. 2024 har vi varit ett 
team med Emelie Lindström på Seglarförbundets kansli 
samt tre klubbkonsulenter, Martina Söderbom, Oscar 
Wersäll och Raul Fuentes. Den dagliga kontakten med 
 klubbar och distrikt har berört bland annat rekrytering 
av medlemmar och ledare, utveckling av klubbverk-
samhet, inspirera fler att ta steget från seglarskola till 
tränings- och tävlingsverksamhet, försäkringsfrågor, 
miljöfrågor, tvister om mark och interna frågor, utbild-
ning och våra administrationssystem IdrottOnline,  
We Unite och Sailarena. Även i år har vi haft möjlighet 
till Idrottsmedel och därmed kunnat stötta klubbarna 
om de har velat starta verksamhet med en ny målgrupp, 
en ny inriktning eller köpa in klubbägda redskap. Många 
klubbar har utmanat sig själva, öppnat för nya  målgrupper 
och testat nya sätt att tävla. Framför allt sprint formatet 
och kappsegling med tillhandahållna båtar har varit 
popu lära inslag. Några har passat på att arrangera 
visions dagar och satt nya strategier för klubbens verk-
samhet. Vi har också uppdaterat vår “verktygslåda” för 
klubben som vi kallar Moderna föreningen. Där finns 
många exempel för klubben när de vill utveckla sin 
verksamhet. Vi välkomnar Mörbylånga Båtklubb som 
ny medlem i förbundet. 

Seglarträffen 
Seglarträffen är ett forum för alla ledare i våra klub-
bar, klassförbund, distrikt eller förbund. Det bjuds på 
föreläsningar, workshops och inspiration. I år sågs vi på 
Bosön, idrottens egen konferensanläggning i Stockholm. 
Träffen hade temat inkludering och 210 deltagare från 
klubbar, distrikt, klassförbund, Seglarförbundets styrelse, 
kommittéer och kansli deltog. Årets konferens startade 
med en föreläsning av Gurra Krantz och fortsatte med 
info- och workshops kring hur vi kan utveckla våra verk-
samheter och inkludera fler. Extra roligt var de 105 unga 
ledare som genom vårt projekt U25 inspirerats att delta i 
konferensen.  

U25 
U25 är aktiviteter av unga, för unga och de jobbar för 
att ge unga ledare de verktyg de behöver för att göra sin 
röst hörd och engagera sig i demokratiska processer. U25 
hjälper också till att guida unga seglare både aktiva och 
ledare. U25-året inleddes med att ett antal ungdomar 
bjöds in till Seglarförbundets årsmöte. Totalt deltog 19 
personer under 25 år. 26–27 oktober genomfördes en 
J/70-clinic med 18 ungdomar. Den hade fokus på båt-
hantering och samarbete ombord. Säsongen  avslutades 
med Seglarträffen. Totalt deltog 105 unga ledare från 
hela landet.

Klubben i centrum

Stort intresse när  
SS Svearna i augusti  
erbjöd prova 
på-segling på 
Eskilstunaån under 
Olympiadagarna i 
Eskilstuna i augusti.  
Foto: Anette Önerud

K L U B B E N  I  C E N T R U M
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Distriktsutredningen
Distriktsutredningen har fortsatt under året och styr-
elsen presenterade ett förslag inför en extra Seglardag 
i november. Där beslöts att gå vidare med att göra en 
djupare analys av tre förslag på indelningar.

Skolsamverkan – Träna med oss
Arbetet med skolsamverkan syftar till att visa att segling 
passar fler än de vi når idag genom att hjälpa klubbar 
och RF/SISUS-distrikten att marknadsföra segling, 
rörelse glädje och naturupplevelser i skolor. Under året 
har en handledning och en rörelsekortlek tagits fram 
samt ytterligare material för skolor och klubbar. Vi 
har deltagit vid flertalet event där vi mött både elever 
och lärare. Vi fick också möjligheten att vara en del av 
 Riksidrottsförbundets rörelsejulkalender. Vi har även lärt 
oss mer om vilka klubbar som har skolsamverkan och  
om framgångsfaktorer i det arbetet.

  Svenska Seglarförbundet  |  9
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Seglarförbundet erbjuder kurser för båtägare, seglare, 
klubbledare, tränare/instruktörer, funktionärer, domare 
och föräldrar. Under 2024 har intresset varit stort för 
våra utbildningar som riktar sig till våra certifierade 
 seglarskolor som Seglarskoleansvarig, Fortbildning  
för ledare och Instruktör/tränare grön. En Instruktör/ 
tränare grön-kurs för vuxna har varit efterfrågad i ett 
flertal år och 2024 kunde vi genomföra den vilket var 
mycket uppskattat. Det finns ett behov för att täcka 
upp med vuxna ledare i klubben när dom unga är mer 
“snabb rörliga” och flyttar för att studera eller jobba. 
 Seglarförbundet var ett av fyra specialförbund som 
var först ut med kurser i RF/SISUs nya utbildningsplatt-
form med vår Förarintygskurs och Seglingens ledarskap 
samt Seglarskoleansvarig. Utbildningsplattformen kom-
mer att öka tillgängligheten till utbildning både i utbud 
och flexibilitet att inhämta kunskap när det passar för 
varje individ. Vi följer hur utbildning generellt utvecklas 
och som forskningen visar är framgångsrik. Den digitala 
plattformen kommer att succesivt implementeras i våra 
ledarutbildningar. Det ger kurserna möjlighet till effektivt 
fysiskt möte som även i framtiden kommer att vara den 
viktigaste delen under utbildningen. 
  Vi har haft ett stort intresse för våra utbildningar 

för seglingsledare och fortbildningskurser för domare. 
Vi fortsätter att tillgängliggöra fortbildning och kortare 
kurser för seglare och båtägare, klubbledare, tränare och 
funktionärer med webbinarier under vinter och höst när 
seglingen ligger i vila.
 Totalt deltog 707 personer på våra ledarkurser, varav 
308 personer på seglingens ledarskap grund, 227 på 
instruktör/tränare grön, 32 på tränare blå och 16 på 
 tränare röd. 25 personer utbildades till blåa seglings-
ledare, 2 på seglingsledare röd och 3 personer på domar-
utbildningarna.

Kunskapsutveckling
Utbildning

2021 2022 20232020 2024
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K U N S K A P S U T V E C K L I N GK U N S K A P S U T V E C K L I N G

Seglingsledarutbilding hos 
Rörviks Segelsällskap. 
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Seglargymnasierna
Som ett steg mot vår vision ”segling tillgänglig för alla” 
kompletteras befintliga seglargymnasier i Lerum, Motala 
och Vellinge med ett i Stockholm, från 2025. KSSS 
kommer i samarbete med Idrottsgymnasiet i Nacka att 
driva verksamheten. Syftet är att skapa ett alternativ för 
unga i Stockholmsområdet som inte är redo att flytta 
 hemifrån. Det nya seglargymnasiet ska bedrivas som 
NIU (nationell idrottsutbildning) med lokal antagning 
till skillnad från de andra som är RIG (riksidrotts-
gymnasier) med nationell antagning.  
 Samarbetet mellan våra seglargymnasier är viktigt för 
att öka kvalitén på verksamheten och att dra lärdomar av 
varandra, samt att ge eleverna möjlighet att knyta kon-
takter för ett fortsatt samarbete efter gymnasie studierna. 
Den RIG-samling som genomfördes i februari på Bosön 
var ett sätt att skapa förutsättningar för detta. På plats var 
elever, lärare och rektorerna. Programmet bjöd på föreläs-
ningar främst kopplat till eftergymnasiala karriärvägar.
 För att öka kunskapen kring seglargymnasier finns nu 
en serie filmer som visar vad ett RIG erbjuder och hur det 
är att studera där. 

Junior Camp
I år var första året Junior Camp genomfördes som ett 
komplement till JSM. ”Campen” genomfördes i sam-
arbete med Motala SS och seglargymnasiet i Motala. 
Inramningen med fantastisk mat och lokaler på land 
samt härliga seglingsförhållanden gav guldkant på lägret. 
Förutom att träffa kompisar gavs det utrymme att testa 
andra klasser. Det blev en fin kunskapsöverföring mellan 

seglare och tränare, samtidigt som seglarna fick en inblick 
i seglargymnasiets verksamhet.

Trygg segling
Arbetet med trygg segling fortsatte under 2024, främst 
genom projektet "Trygg Segling på Turné" som ska 
främja trygghet och inkludering inom svensk segling. 
Målet är att alla ska känna sig trygga, utvecklas och ha 
roligt.  Projektet genomförs med stöd från Riksidrotts-
förbundet och i samarbete med Friends. Under året 
genomfördes en kartläggning av vår verksamhet för att 
identifiera behov av förändringar och för att skapa en 
mer inkluderande idrott. Resultatet leder till lärande- 
och kommunikationsmaterial som sprids under en turné 
2025. Då delas konkreta verktyg med klubbar och ledare 
för att skapa en tryggare och mer inkluderande miljö.

2021 2022 2023

30

20

10

Riksidrottsgymnasium segling
Antal sökande per år

År

Tjejer

Killar

28
26

31

2024

28

På årets Junior Camp fick seglarna både möjlighet att 
utvecklas i sin klass men även att testa på olika klasser 

under ledning av några av landets bästa tränareBarn och ungdom

Arbetet med en jämn könsfördelning på våra Riksidrottsgymnasier 
i segling fortsätter och även om vi 2024 år såg ett tapp i antalet 
sökande tjejer så är könsfördelningen bland de antagna jämn.
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Regelbunden träning och rekrytering
Under hösten 2024 startade Göteborgs Kungliga 
 Segelsällskap tillsammans med Seglarförbundet en ny 
träning sverksamhet för seglare med funktionsnedsätt-
ning. Initiativet “Regelbunden träning och rekrytering” 
vill ge seglare med funktionsnedsättning möjlighet att 
satsa på segling som sin idrott och utvecklas som kapp-
seglare. Uppstarten möjliggjordes genom projektstöd 
från Riksidrottsförbundet.

Inköp av båtar
För att tillgängliggöra segling för fler kunde Seglar-
förbundet under året köpa in fem nya båtar – en RS 
Venture Connect och fyra Hansa 303. Det möjliggjordes 
genom projektstöd från Riksidrottsförbundet. Båtarna 
kommer att användas för att utveckla tränings- och 
tävlingsmöjligheterna för fler, framför allt barn och unga 
med funktionsnedsättning.

VM i blindmatchracing
I juni var Sverige för första gången representerade i Blind 
Match Racing World Championship som seglades i Sciez 
i Frankrike. Besättningen bestod av Jan Svensson, Maria 
Malmelind och Camilla Svensson med Karin Knigge som 
coach och ledsagare. I anslutning till VM:et arrangerades 
regelbunden träning i samarbete med Stenungsunds SS, 
Göteborg Grötö SS och SMS både för VM-deltagarna 
och för andra seglare med synnedsättning. Sverige slutade 
på sista plats, men denna gång var det en seger att starta 
och genomföra tävlingen. 

Mästerskap i Sverige 
7–8 september arrangerade KSSS, tillsammans med 
Skota Hem, Para Nordic Sailing Championship som 
en del i arbetet med att skapa fler tävlingsmöjligheter för 

paraseglare. Det var andra året som KSSS arrangerade 
mästerskapet som seglades i RS Venture Connect och det 
blev återigen ett fint arrangemang med totalt tolv besätt-
ningar i para- och den öppna klassen. Nivån på seglarna 
stiger från år till år och det är kul att se hur de tar vara på 
möjligheterna att utvecklas genom de träningar och täv-
lingar som finns. SM i 2.4mR genomfördes i Viggbyholm 
i samarbete med Skota Hem och Fia Fjelddahl tog hem 
segern och tog en plats till Seglingens mästare.

Parasegling 

Prisutdelning NM 2024. Foto:

Camilla Svensson, 
Jan Svensson och 
Maria Malmelind,  
VM i Blind match- 
racing. Foto: Karin 
Knigge
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Klubbar som redovisar para-LOK

13
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*Si�ran för 2024 är uppskattad.
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2024 har präglats av stora framsteg inom e-segling 
för Seglarförbundet. Genom DigiSails framgångsrika 
arrangemang och en stark närvaro på evenemang som 
DreamHack har Seglarförbundet tagit betydande steg 
för att modernisera och bredda seglingssporten, både 
digitalt och traditionellt. Förutom att ha skapat nya 
möjligheter att nå fler människor och öka intresset för 
segling i Sverige har engagemanget också bidragit till 
ökat intresse för e-segling bland seglare. 
 Projektet Digisail har pågått i två år och avslutades 
under sommaren. Projektet har syftat till att använda 
e-seglingsspelet Virtual Regatta för att introducera seg-
ling till barn och unga som saknar tillgång till klubbar, 
båtar och vatten. Digisail fanns med på flera olika event 
där målgruppen fick prova på e-segling och informerades 
om segling i Sverige. 
 E-segling är en etablerad verksamhet i förbundet 
och i november fanns e-segling med på DreamHack i 
 Stockholm, världens största gamingfestival som hade 
besöksrekord på cirka 54 000. Besökarna fick prova 
e-segling via surfplattor och lära sig hur man använder 
vindens och vattnets krafter för att navigera båten. Detta 
kombinerades med att visa segling på en TV-skärm 
vilket lockade många nyfikna besökare. DreamHack 

har visat sig vara en fin plattform för att få fler nyfikna 
på segling och e-segling där vi har möjlighet att möta 
många barn och ungdomar i deras miljö och på så sätt 
nå ut till en målgrupp som vi inte tidigare gjort.
 I oktober arrangerade Svenska Seglarförbundet, 
tillsammans med World Sailing, VM-finalen i e-segling i 
centrala Stockholm. Tävlingen samlade tolv av världens 
bästa e-seglare från åtta länder och blev en höjdpunkt 
för 2024. Brittiske Arthur Farley tog hem guldet efter en 
imponerande avslutning. Svenska Sara Granberg, som 
kvalificerat sig via den nationella uttagningen, blev bästa 
kvinnliga seglare och slutade nia. 

Stort intresse att prova på e-segling på gamingfestivalen Dreamhack i november.

Damfinalen i e-segling på Stockholmsmässan. Foto Claes Lundin.

E-segling 

K U N S K A P S U T V E C K L I N G
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Gotland Runt. Foto: Daniel Stenholm/KSSS
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Sailarena är Sveriges samlade administrationssystem 
för kappsegling där klubbar och seglare kan dela den 
information som behövs. Här hittar man information 
eller hänvisning till var inbjudan, anmälan och resultat 
finns. I Sailarena tecknar man också sin tävlingslicens. 
 I Sailarena finns inbyggda funktioner för att ta emot 
anmälningar och anmälningsavgifter, som klubbar 
kan använda utan kostnad. Har klubben redan egna 
lösningar för detta kan man enkelt hänvisa dit från 
Sailarena.

 Data från Sailarena visar genomgående på ett oför-
ändrat arrangerande och deltagande av klubbar respek-
tive seglare jämfört med föregående år. Både antal klub-
bar och evenemang är konstant mellan 2023 och 2024, 
liksom hur många klubbar som använder  Sailarena för 
anmälan respektive betalning.
 Omkring 2/3-delar av tävlingar som arrangeras i 
 Sverige använder Sailarena för att ta emot anmälan 
och 1/3-del använder betalningsfunktionen som finns 
inbyggd.

Gotland Runt. Foto: Daniel Stenholm/KSSS
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Framtidens organisation och arbetsformer 
Efter den extra Seglardagen 2023 fick distriktsutred-
ningen i uppdrag att utveckla och beskriva tre alter-
nativa distriktsindelningar med en konsekvensanalys, 
vilket resulterade i en rapport som presenterades inför 
Seglardagen 2024. Samtidigt redovisades en delrapport 
av klassförbundsutredningen som tillsattes 2023. Efter 
Seglardagen 2024 tillsatte styrelsen en arbetsgrupp 
(AG-struktur) som arbetat intensivt med att analysera och 
utveckla förslagen kring organisationens framtida struktur 
och arbetsformer. I gruppen, som leds av ordförande 
Olof Granander, finns tre representanter från styrelsen, 
en från kansliet, en från distriktsutredningen och en 
från klassförbundsutredningen. Under året har också 
fyra ordförandeträffar och möten med klassförbunden 
genomförts, vilka har varit mycket uppskattade och 
gett värdefulla insikter och konkreta förslag. I början 
av november gick en remiss ut för att få in bred respons 
på de föreslagna strukturförändringarna. Remissvaren 
bearbetas nu och formar en proposition till  Seglardagen 
2025. Parallellt arbetar också styrelsen vidare med 
att stötta distrikt i frivilliga sammanslagningar enligt 
 distriktsutredningens förslag vid Seglardagen 2024. 

Hållbarhetsstrategin
Under 2024 har Svenska Seglarförbundet tagit ytterli-
gare ett stort steg inom området hållbarhet genom att 
utveckla en särskild hållbarhetsstrategi för vårt fortsatta 
arbete med att bli mer hållbara inom alla våra verksam-
heter. 
 Mot bakgrund av den stora kartläggning vi gjorde 
2023 där vi tog reda på allt från resvanor och miljörisker, 
till jämställdhetssiffror och ekonomiska förutsättningar, 
har vi identifierat några utvalda fokusområden som är 
särskilt viktiga för oss att bli bättre på och där vi har 
goda möjligheter att göra skillnad. 
 I den nya strategin finns 15 mätbara målsättningar 
inom våra hållbarhetsområden där vi kan följa upp att 
utvecklingen går framåt och till dessa en handlingsplan 

för att tillsammans ta tag i frågorna. Exempel från hand-
lingsplanen är att vi ska fortsätta stärka möjligheten att 
låna eller dela båtar och att satsa på attitydpåverkan och 
kunskapsspridning. 
 För oss handlar hållbarhet om såväl miljömässiga 
som ekonomiska och sociala aspekter. Ambitionen är 
att arbetet ska leda till långsiktighet och utveckling 
som stärker vår kärnverksamhet och strävan mot vår 
vision. Att göra segling tillgänglig för alla och att hjälpa 
seglare utvecklas hela livet blir möjligt genom en stabil 
verksamhet som utvecklas i takt med samhället och sina 
medlemmar. 
 Såväl klubbar som arrangörer och förbund har redan 
kommit i gång med hållbarhetsarbetet på många håll 
och vi har under 2024 passat på att sprida inspiration 
och goda exempel genom vår artikelserie #hållbarsegling 
som finns att läsa på vår webbplats. 
 Med den nya hållbarhetsstrategin som underlag 
kommer satsningen att fortsätta genom att involvera fler 
delar av vår verksamhet och tillsammans ta steg för steg 
mot att göra segling tillgängligt för alla. 

Segling, hållbarhet och 
samhälle
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Samåkning i bil
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Vi följer upp andelen hållbara resor till våra stora mötes-
platser och jobbar aktivt för att utforma träffarna så att  
tåg och kollektivt resande gynnas.
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Var står vi idag inom hållbarhet? Vi gör regelbundet nedslag inom olika områden. Här visas några  
aspekter av jämställdhet och inkludering i seglingens beslutande rum. Med hjälp av data från en 
enkät till vår klubbar inom projektet Trygg segling kunde vi sammanställa dessa diagram.

  Svenska Seglarförbundet  |  17

Andel män i klubbstyrelser
(En stapel per svar/klubb, enkät Trygg segling 2024)
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Varje stapel motsvarar en klubb 
sorterat i ordning från störst till minst 
andel män. 24% av klubbarna har en 
jämställd styrelse med minst 40% av 
vardera kvinnor/män representerat. 
20% av klubbarna har däremot bara 
män i styrelsen.

Översikt ålder och kön på deltagare Seglarträffen 2024. Notera särskilt stor andel unga 
deltagare, vilket kan kopplas till satsningen på U25 under året.



Anläggningsprojektet Arena Vattnet  
Vi fortsätter stärka seglingens förutsättningar i sam-
hället genom att satsa på bättre klubbanläggningar och 
fortsatt tillgång till vattnet som vår idrottsplats. Detta har 
vi gjort under 2024 genom att fortsätta vårt samarbete 
med andra vattenidrotter efter projektet Arena Vattnet. 
Vi har drivit gemensamt påverkansarbete mot omvärlden 
och samtidigt spridit kunskap genom föreläsningar och 
inspirationsmaterial för klubbar och arrangörer. 
 Tillsammans med deltagare från idrotterna kanot 
och vattenskidor/wakeboard kunde seglarklubbar delta 
i en digital föreläsningsserie i maj – juni med fokus på 
samverkan och multifunktion på anläggningen, och hur 
klubben kan söka finansiering i olika former till sina an-
läggningsprojekt. Dessutom genomförde vi ett populärt 

webbinarium i december med särskilt fokus på att söka 
medel från Allmänna Arvsfonden. 
 Under 2024 har vi bedrivit påverkansarbete i anlägg-
ningsfrågan med syfte att få exempelvis kommuner och 
myndigheter att förstå seglingens och vattensporternas 
förutsättningar och säkerställa att det fortsatt ska vara 
möjligt att driva en anläggning som ideell förening och att 
kunna använda olika platser på vattnet för våra aktiviteter. 
Vi vill att klubbar ska slippa höga kostnader och krånglig 
byråkrati, och att våra anläggningar ska kunna utvecklas 
och anpassas till nya behov och målgrupper för framtiden. 
Vi har sett att vårt påverkansarbete, och den spridning vi 
fått genom projektet Arena Vattnet senaste åren, har ökat 
medvetenheten om segling och vattensporterna. Vi har 

S E G L I N G ,  H Å L L B A R H E T  O C H  S A M H Ä L L E

ARENAVattnet

Cirka 45 procent av aktiva seglarklubbar 
har en hamn med fler än 25 båtplatser 
(enligt föreningsenkät 2023)
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satt i gång processer i flera kommuner runt om i landet 
för att skapa nya eller utveckla bättre förutsättningar för 
vattensporter.
 Vårt samarbetsinitiativ i anläggningsfrågan med de 
andra vattensporterna har fått positiv uppmärksamhet 
från resten av idrottsrörelsen och från omvärlden, som 
ett gott exempel på hur specialidrottsförbund kan bli 
starkare tillsammans och lära av varandra. Vi har i och 
med detta fått chansen att synas och delta i fler sam-
manhang där vi kunnat påverka i strategiska frågor kring 
anläggningar och platser för idrott i samhället. 
 Anläggningssamverkan med de andra vattensporterna 
kommer att fortsätta även under 2025 under ledning av 
projektledare Anette Önerud.

Mer info: www.arenavattnet.se 

15 personer från seglarklubbar deltog i föreläsningsserie i maj/jun.  
41 personer från seglarklubbar deltog i webbinarie med Arvsfonden i december. 

Drömmen 
(från SSF webbinar).
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Inför OS i Marseille gjordes en större strategisk kommu-
nikationssatsning med målet att tillgängliggöra OS-upp-
levelsen för fler, både följare och nya målgrupper. En 
helt ny OS-webb www.swesailingteam.se skapades där 
man enkelt hittade all information om OS, vårt OS-lag, 
 trackinglänkar, resultat, nyheter och pressmeddelanden.  
 Med ökade resurser på sociala medier och ett starkt 
team som jobbade med design, innehåll och spridning 
kunde man under samtliga svenska seglingsdagar följa 
uppdateringar i realtid på Instagram stories och daglig 
uppdatering på både Instagram och Facebook. Till-
sammans med två OS-medaljer och ett medialt OS-lag 
 r esulterade det i ett högt engagemang från följare där 
man både kommenterade, gillade och delade inlägg   
(se diagram).  
 Kort efter OS följde America´s Cup i Barcelona med 
ett svenskt damteam och ett ungdomsteam. Tävlingen 
skapade stort medialt intresse främst för damteamet som 
var med i den historiska första Women’s America’s Cup 
och fick exponering både i via TV-soffor, krönikor och 
helsidesuppslag i SVD och DN. Störst genomslag fick en 
mini-serie av videoinslag på SVTs nyhetssite samt inslag 
i Sportnytt. 
 För utvärdera nya sätt att nå ut med segling till unga 
målgrupper skapades ett TIK TOK konto för Seglar-
förbundet under hösten och seglaren och TIK-TOK 
profilen Melker Alqvist engagerades för att driva kontot. 
Via kontot kunder följarna ”vara ” på Seglingens Mästare, 
Seglarträffen, Dreamhack och andra seglingsrelaterade 
events och stört genomslag fick ett inslag med frågor om 
olika kändisar till Gurra Kranz under Seglarträffen. 
 Intresset för våra OS-prestationer fortsatte under 

 hösten då OS-silvermedaljörerna i 49er FX, Vilma 
Bobeck/Rebecca Netzler blev nominerade till Idrotts-
galan i kategorin Årets Lag.
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SWE sailing Team
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Hur många såg våra inlägg under OS? 
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PARTNERSMÖJLIGGÖRARE

SAMARBETSORGANISATIONER

Vår partnerfamilj har under 2024 
fortsatt med sitt viktiga stöd och 
 samarbete med svensk segling. 
Tillsammans är vi starka och skapar 
möjligheter för både våra elitseglare 
och att fler får chans att upptäcka vår 
fantastiska idrott. Ert stöd bidrar till 
att utveckla vår barn- och ungdoms-
segling och att driva våra strategiska 
event som exempelvis Junior-SM, 
Allsvenskan och Women on Water.  
Men även att stärka och skapa möjlig-
heter för vårt framgångsrika landslag 
SWE Sailing Team och för vårt viktiga 
utvecklingslandslag, SWE  Challenger 
Team mot nya framgångar och 
mäster skapsmedaljer. Men kanske  
viktigast av allt, att bidra till att alla 
som vill ska få möjlighet att  utvecklas i 
segling och vara en del av vår klubb-
verksamhet hela livet. Helt enkelt för att 
göra segling tillgängligt för alla. Varmt 
tack för att ni delar vår vision och för 
årets samarbete!

Marie Björling Duell
Förbundsdirektör/sportchef

Organisation och partners   

Från vänster översta raden: Gustaf Lindskog, Lisa Wermelin, Kristina Hedström, Pär Jansson, Annika Ekman (vice ordförande), Fredrik 
Liljegren. Från vänster nedersta raden: Mikael Stamming (skattmästare), Olof Granander (ordförande), Per Gustafsson. Ej med på bild: 
Annika Carlunger, Johnie Berntsson. Foto: Anette Önerud

Under 2024 har styrelse, kommittéer och arbetsgrupper lagt mycket kraft på att utveckla svensk segling. I november 
träffades styrelse, kommittéer och kansli för en strategisk samordningskonferens. Det skapar bra möjlig heter för att 
samordna och diskutera hur vi på bästa sätt jobbar vidare mot vår vision; Segling tillgänglig för alla.
 Styrelsen har haft elva protokollförda möten under året och bjöd även in till ordförandeträffar under hösten som 
var väldigt uppskattade.
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Elitseglare i världsklass
Året 2024 blev en något annorlunda landslagssäsong 
där samtliga mästerskap i OS-klasserna avgjordes 
innan sommaren, för att vara klara till OS-seglingarna i 
 Marseille som inleddes i slutet av juli.
 För många blev mästerskapen ett sätt att vinna en 
OS-plats. De som redan var klara för OS var ute efter 
att slipa formen mot bästa tänkbara motstånd och att 
förhoppningsvis sätta sig i respekt hos sina konkurrenter.
Bäst av svenskarna lyckades Vilma Bobeck/Rebecca 
Netzler som fick sin OS-biljett långt innan 2024. På VM 
på Lanzarote våren 2024 seglade de hem en silvermedalj 
trots en dramatisk final där Rebecca föll över bord och 
tvingades simma en bra bit för att komma tillbaka till 
båten.
 Bara två veckor senare avgjordes världscuptävlingen, 
French Olympic Week i Marseille. Även där blev det en 
silvermedalj för svenskorna i 49erFX.
 Samma medalj i samma mästerskap vann Anton 
Dahlberg/Lovisa Karlsson i 470. Därmed hade de också 

visat att de skulle bli att räkna med vid OS trots att de 
”bara” blev sjua på VM som avgjorts en månad tidigare. 
Vid VM i Nacra 17 som avgjordes i franska La Grand 
Motte slutade Emil Järudd/Hanna Jonsson på en fin 
femteplats endast fyra poäng från en bronsmedalj. Ida 
Svensson/Marcus Dackhammar slutade på en sjätteplats 
vilket avgjorde OS-kvalet i Nacra.

E L I T S E G L A R E  I  V Ä R L D S K L A S S
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Vilma Bobeck/
Rebecca Netzler 
VM-silver 49erFX, 
Lanzarote. 

Anton Dahlberg/Lovisa Karlsson WC-silver, Marseille.
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Svensk framgång i historiens första  
America´s Cup för damer
Med projektet Swedish Challenge och stöd från 
KSSS och GKSS deltog Sverige under året i historiens 
första Women’s America’s Cup och i Youth America’s 
Cup. Efter en lång uttagningsprocess valdes några av 
 Sveriges bästa seglare ut, ett damlag och ett ungdoms- 
lag, för att tävla i de högteknologiska AC40-båtarna 
i Barcelona under hösten. Båda de svenska lagen gick 
till semifinal och slutade på fjärde plats.
 Projektet fick stor uppmärksamhet och bland 
annat besök av H.M. Konung Carl XVI Gustaf. 
Han visade ett stort engagemang och fick möjlighet 
att följa seglingarna på vattnet på nära håll men också 
”bryggsegla” en av AC40orna. Det var ett stort 
intresse för uttagningarna och Swedish Challenge 
blev en inspirationskälla för unga svenska seglare och 
intresset för foiling hemma i Sverige ökade markant 
under året. 

Foto: James Thomlinson
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Svenskorna ”spikade” de fyra sista racen i kvalet och vann sin grupp, slutade fyra i 
semin men lyckades inte ta en av de prestigefyllda finalplatserna.

DAMLAGET

Julia Gross, rorsman
Vilma Bobeck, rorsman
Ida Svensson, trim
Rebecca Netzler, trim
Lovisa Karlsson, reserv
Felicia Fernström, reserv
 
UNGDOMSLAGET

Oscar Engström, rorsman
Ludvig Lindqvist, rorsman
Rasmus Alnebeck, trim
Hugo Christensson, trim
Felicia Fernström, reserv
Hanno Seifert, reserv
Oskar Andersson, reserv
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Utvecklingslandslaget & Olympiskt offensiv 
Alberte Lindberg och Martin Strandberg är ansvariga 
för Utvecklingslandslaget och har under året fortsatt 
att  jobba med våra framtida stjärnor. En del föränd-
ringar har skett i laget med nya seglare som kommit 
med och mest glädjande – med Johanna Hjertberg 
som den första UVL-seglare som tog klivet in i SWE 
Sailing Team. Johanna representerade Sverige i OS 
i Paris iQFOiL som blev ett tydligt kvitto på att 
Utvecklingslandslaget är en bra satsning för svensk 
elitsegling, att samarbetet med coach Martin har burit 
frukt och att verksamheten hjälper seglare att ta steget 
upp i SWE Sailing Team. 

Ännu en förstärkning till svensk elitsegling under 
året var Olympisk Offensiv, ett samarbete mellan 
SOK, SSF och GKSS/KSSS och som är förbere-
dande för SOKs Topp och Talang-program. Syftet 
är att ge talanger som har potential att ta medaljer 
i framtiden, stöttning så de kan kvala in i Topp 
och  Talang-programmet efter två år. Seglare från 
UVL som fått chansen att vara en del av Olympisk 
 Offensiv är  Ludvig Lindqvist, Erik Norlén, Hanna 
Koba,  Johanna Hjertberg, Vidar Nyström,  Marius 
 Westerlind, Olle Aronsson, Julia Henriksson,  
Klara Johansson, Klara Utterström och Ebba  
Berntsson. 

Olympisk Offensiv
Vidar Nyström, KSSS, iQFOiL
Johanna Hjertberg, KSSS, iQFOiL
Marius Westerlind/Olle Aronsson, GKSS, 49er
Julia Henriksson/Klara Johansson, GKSS, 49erFX
Klara Utterström, GKSS/Ebba Berntsson, KSSS, 49erFX
Hanna Koba, KSSS, ILCA6
Ludvig Lindqvist, KSSS, ILCA7
Erik Norlén, KSSS, ILCA7

UVL
ILCA 6:
Hanna Koba, KSSS
Fanny de Susini, GKSS

ILCA7: 
Wilhelm Kark, GSYS
Ludvig Lindqvist, KSSS 
Erik Norlén, KSSS 
Rasmus Granzin, KSSS 
Erik Rahm, GKSS (ny 2025) 

49er:
Marius Westerlind/Olle Aronsson, GKSS 

49erFX: 
Julia Henriksson/Klara Johansson, GKSS
Klara Utterström GKSS/Ebba Berntsson, KSSS
Maja Hansson-Mild/Linn Berntsson, GKSS 
Alice Moss GKSS (ny 2025)/Ellen Fredriksson, ASMK

470:
Hedvig Liljegren/Hugo Liljegren, KSSS
Ida Elfving/Carl Ljunggren, KSSS (nya 2025) 

iQFOiL
Vidar Nyström, KSSS

Utvecklingslandslaget. Foto: Alberte Lindberg 
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I UVL finns nu två hungriga 470-team som kommer 
göra allt för att komma upp på samma fina nivå som vårt 
etablerade OS-team Anton och Lovisa. Syskonen Hedvig 
och Hugo Liljegren har gjort fina juniorresultat i klassen 
under året och har kompletterats med det nya teamet 
Ida Elfving och Carl Ljunggren.
 49er och FX-teamen jobbar aktivt för att kunna 
ta kliv internationellt. Att det är ett bra samarbete i 
gruppen där alla delar med sig, har samma målbild 
och ambition är en viktig faktor för att kunna lyfta sig 
tillsammans. Ett nytt spännande team är Maja Hans-
son-Mild och Linn Berntsson som har utvecklats snabbt 
under året och blivit en del av gruppen.

Hanna Koba var en del av Josefin Olssons satsning un-
der 2024 och fick ”titta in i maskinrummet” på en olym-
pisk kampanj vilket har gett Hanna bättre förutsättning-
ar att förverkliga sin dröm om OS. ILCA 7-gruppen har 
olika personligheter och styrkor som skapar ett värdefullt 
fundament för utveckling och att bli konkurrenskraftig 
internationellt. Ludvig Lindqvist lyckades segla hem en 
åttonde plats i Kiel Week där många OS-seglare deltog. 
 Säsongen avslutades med ett gemensamt läger i Malmö 
där Anti Doping Sverige inspirerade till ren sport. Johan 
Barne delade med sig av sina kunskaper inom metro-
logi, Martin Krite höll ett inspirerande föredrag om 
teamarbete och delade sina erfarenheter från två Volvo 

Ocean Race och Jasmine Båtelson påpekade vikten av 
att träna sina antagonister för att hålla sig skadefri och 
möjliggöra en lång aktiv karriär. 
 Sammanfattningsvis har det varit ett fantastiskt 2024 
där två OS-medaljer ger energi till framtidens stjärnor 
att fortsätta utvecklas. 

Foto: Johanna Hjertberg lyckades fixa en OS-biljett i iQFOiL  
tillsammans med coach Martin Strandberg.

Johanna Hjertberg blev den första seglaren i Utvecklingslandslaget som tog 
klivet in i SWE Sailing Team.
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Vilma Bobeck/Rebecca Netzler kom till de olympiska 
seglingarna som stora medaljfavoriter efter att ha vunnit 
ett guld och två silver i de senaste tre världsmästerskapen 
i 49erFX. Men det började inte bra för de två, i de myck-
et lätta vindarna i Marseille.
 Efter första dagens serie 14-6-15 i de tre racen låg de 
på 13:e plats. Andra dagen blev knappast bättre 4-15-19 
och bara ett steg uppåt i totalen.
 Tredje dagen av OS-seglingarna bjöd äntligen på bra 
vindar. Precis det som Vilma och Rebecca väntat på. 
Inför dagen låg de tolva men efter serien 2-1-6 i tredje 
dagens tre race hade de avancerat till en bronsplats.
 Sista dagen med fleetrace bjöd svenskorna på strålan-
de segling i två av de tre racen. Men de var kvar på en 
bronsplats och därmed var det upplagt för en dramatisk 
jakt i den avslutande finalseglingen.
 Förutsättningarna var att de behövde ha tre båtar 
mellan sig och nederländskorna och fyra mellan sig och 
fransyskorna för att avancera.
 I finalen visade Vilma och Rebecca att de är oerhört 

starka och de vann racet. Men trots en miss i slutet tog 
nederländskorna tredjeplatsen, och därmed OS-guldet, 
medan fransyskorna seglade bort sig och slutade sexa i 
finalen. Därmed vann Vilma och Rebecca silvermedaljen 
endast två poäng från totalsegern.

Två svenska seglingsmedaljer vid OS i Paris   
Svensk segling vann två medaljer vid de olympiska sommarspelen i Paris och 
Marseille. Det gör seglingen till den mest framgångsrika svenska sporten vid OS 
2024 – tillsammans med simning och bordtennis som också vann två medaljer. 

Vilma Bobeck/Rebecca Netzler
Foto: World Sailing/Sander van der Borch



26  |  Verksamhetsberättelse 2024   Svenska Seglarförbundet  |  27

E L I T S E G L A R E  I  V Ä R L D S K L A S S

Anton Dahlberg/Lovisa Karlsson tillhörde också medalj-
favoriterna. Men precis som Vilma och Rebecca fick de 
inte den start de önskat och i första dagens två seglingar 
blev det en 14:e plats och en sjunde plats innan de fick 
fart i båten.
 Efter drygt halva tävlingen och sex race var Anton och 
Lovisa i högsta grad med i striden om medaljerna i 470. 
Efter en seger och en 13:e plats i tredje dagens lättvinds-
seglingar låg de på fjärde plats – endast en poäng från 
tredjeplatsen och sju poäng efter ledaren.
 Inför finalseglingen var de fyra och det fanns flera 
senarior och möjligheter att hålla koll på för svenskarna. 
Det som till slut gav dem en bronsmedalj var en mycket 
bra start samt en taktisk segling – samtidigt som spanjo-
rerna seglade bort sig i de lätta vindarna.
 Medaljen var Lovisas första i ett OS och Antons an-
dra. Och Anton hedrades sedan av Sveriges Olympiska 
Kommitté med att utse honom som fanbärare tillsam-
mans med Tara Babulfath som vann ett OS-silver i judo 
vid OS-avslutningsceremonin i Paris.

Anton Dahlberg/Lovisa Karlsson
Foto: World Sailing/Sander van der Borch

Lovisa Karlsson/Anton Dahlberg
Foto: World Sailing/Jean-Louis Carli

Emil Järudd/Hanna Jonsson kom till OS med 
ett VM-brons i Nacra från 2023 i ryggen och 
förhoppningar om att slåss om medaljerna. Det 
blev till slut en tionde plats i det som var Hannas 
första OS och Emils andra. Vid OS-seglingarna i 
Marseille trivdes de inte riktigt i de lätta vindar-
na i inledningen. Men ju längre tävlingen led 
desto bättre gick det och det blev även en spik i 
det nionde racet av totalt 13. I finalen slutade de 
på en fin sjätteplats.

Emil Järudd/Hanna Jonsson
Foto: World Sailing/Jean-Louis Carli
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Josefin Olsson hade ett OS-silver från Tokyo 2020 
redan innan hon kom till Marseille. Men hennes 
fjärde OS-äventyr inleddes i Paris då hon bar den 
svenska fanan vid invigningen – tillsammans med 
ryttaren Peder Fredricson.
 Seglingarna gick inte riktigt som hon hade 
hoppats. Josefin slutade på 17:e plats i ILCA 6, 
dock inte mer än 15 poäng från en plats bland de 
tio som seglade i finalen. Josefin kan också glädjas 
sig över en seger i det sjätte av totalt nio race.

Stort genomslag för klubbkampanjen  
”Från klubb till OS”
I samband med OS i Marseille genomfördes klubbkam-
panjen ”Från klubb till OS” med målet att utnyttja expo-
neringen före, under och efter OS för att uppmärksamma 
det värdefulla arbete som utförs i våra seglingsklubbar, 
skapa stolthet men även att erbjuda ett kampanjmaterial 
som hjälper till att inspirera nya och befintliga seglare.
 Totalt 48 klubbar gick med och fick helt utan kost-
nad fem affischer med sin egen logo och sin ”egen” film 
där OS-seglarna berättade om hur allt startade och om 
 kärleken till sporten. Klubbfilm erna har visats 86 400 
gånger via QR-koderna på affischerna. 250 affischer  
trycktes och 43 filmer för sociala medier produ cerades 
med OS-seglarna.

Johann Hjertberg
Foto: World Sailing/Sander van der Borch

Johanna Hjertberg kom till OS efter en fin 
vårsäsong i Vindsurfingens iQFOiL där Sveriges 
Olympiska Kommitté gav henne en OS-biljett 
på deras så kallade framtidskriteriet. Johanna 
slutade på en 20:e plats och som bäst hade hon 
tre sjätteplatser i de 14 race hon seglade.

Josefin Olsson/Peder Fredricson
Foto: SOK

Bakom de två svenska medaljerna och prestationerna 
under OS i Marseille fanns ett starkt ledar- och support-
team med olika kompetensområden under ledning av 
förbundskapten Magnus Grävare, vilket bidrog stort till 
OS-framgångarna som Victor Bergström coach 49erFX 
och Alberte Lindberg coach 470.

Se filmen här:
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Svenska medaljer vid OS i Paris:
GULD
Armand Duplantis, friidrott stavhopp
Sarah Sjöström, simning 50 m frisim
Sarah Sjöström, simning 100 m frisim
David Åhman/Jonatan Hellvig, beachvolley

SILVER
Vilma Bobeck/Rebecca Netzler, segling 49erFX
Truls Möregårdh, bordtennis singel
Victor Lindgren, skyttesport luftgevär
Anton Källberg/Truls Möregårdh/Kristian  
Karlsson, bordtennis lag

BRONS
Anton Dahlberg/Lovisa Karlsson, segling 470 mixed
Tara Babulfath, judo -48 kg
Jenny Rissveds, cykel mountainbike

Totalt per sport:
Segling   2
Simning   2
Bordtennis  2
Friidrott   1
Beach Volley  1
Sportskytte  1
Cykel   1
Judo  1

Svenska OS-deltagare

Vilma Bobeck/Rebecca Netzler, OS-silver 49erFX.
Anton Dahlberg/Lovisa Karlsson, OS-brons 470.
Emil Järudd/Hanna Jonsson, 10:e plats, Nacra 17.
Josefin Olsson, 17:e plats, ILCA 6.
Johanna Hjertberg, 20:e plats, iQFOiL.

Vilma Bobeck/Rebecca Netzler
Foto: World Sailing/Lloyd Images

Från vänster: Victor Bergström, Igor Marenic, Anton Dahlberg, Magnus Grävare, Lovisa Karlsson, Jez Fanstone,  
Rebecca Netzler, Emil Järudd, Otto Hamel, Alberte Lindberg, Hanna Jonsson, Johanna Hjertberg, Vilma Bobeck,  
Anna Ek. Foto: Henrik Montgomery/TT
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af Pontins väg 6, 115 21 Stockholm
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